



Informationen zur PPWR (Packaging and Packaging Waste Regulation) (EU) 2025/40

Die PPWR (EU) 2025/40 wurde am 22. Januar 2025 im Amtsblatt der Europäischen Union veröffentlicht und trat am 12. Februar 2025 in Kraft. Sie gilt ab dem 12. August 2026.

Sie ersetzt die bisherige EU-Verpackungsrichtlinie 94/62/EG und schafft ein einheitliches Rechtsinstrument mit direkten Anforderungen in allen Mitgliedstaaten.

Verpackungen und Verpackungsabfälle innerhalb der Europäischen Union werden geregelt mit dem Ziel, eine nachhaltigere, kreislauforientierte Verpackungswirtschaft zu schaffen. Die Verordnung gilt für Hersteller, Vertreiber und Importeure.

Ziele der PPWR:

- Verbot bestimmter Einwegverpackungen
- Reduzierung von Verpackungsabfall
- Quoten für die Wiederverwendung von Verpackungen
- Mindestanforderungen an Verpackungen, z. B. recyclinggerechtes Design, Recyclingfähigkeit
- Erhöhung des Anteils an recyceltem Material
- Beschränkung problematischer Stoffe

Wichtige Anforderungen ab August 2026:

- Erstellung der technischen Dokumentation und Durchführung einer Konformitätsbewertung
- Einhaltung von Stoffbeschränkungen
- Erstellung einer Konformitätserklärung (PPWR DoC)

Umsetzung bei NOBAMED Paul DANZ AG:

Wir stellen Ihnen die PPWR Doc zu jedem Produkt ab Geltungsbeginn unter www.nobamed.com zum Download bereit.

Wetter (Ruhr), den 08.07.2026

Information on the PPWR (Packaging and Packaging Waste Regulation) (EU) 2025/40

The PPWR (EU) 2025/40 was published in the Official Journal of the European Union on 22 January 2025 and entered into force on 12 February 2025. It applies from 12 August 2026.

It replaces the previous EU Packaging Directive 94/62/EC and establishes a uniform legal instrument with direct requirements applicable in all Member States.

Packaging and packaging waste within the European Union are regulated with the aim of creating a more sustainable, circular packaging economy. The Regulation applies to manufacturers, distributors and importers.

Objectives of the PPWR:

- Ban on certain single-use packaging
- Reduction of packaging waste
- Targets for the reuse of packaging
- Minimum requirements for packaging, e.g. design for recycling, recyclability
- Increase in the proportion of recycled material
- Restrictions on substances of concern

Key requirements from August 2026:

- Preparation of technical documentation and carrying out a conformity assessment
- Compliance with restrictions on substances
- Preparation of a Declaration of Conformity (PPWR DoC)

Implementation at NOBAMED Paul DANZ AG:

We will make the PPWR DoC for each product available for download at www.nobamed.com from the date the regulation comes into force.

Wetter (Ruhr), 8 July 2026